
MANIFEST NOU IES PER A MONCADA

L’IES Tierno Galván és un centre que en els últims anys ha viscut un augment progressiu de la

demanda en totes les etapes educatives i això, ha fet que el nombre d’alumnat i grups s’haja duplicat.

Aquest fet ha posat de manifest la necessitat d’augmentar els espais de la mateixa manera que ha

crescut el nombre d’alumnes. 

Fa 11 anys el centre es va ampliar amb un edifici amb noves instal·lacions, però en el pas del temps

ha resultat insuficient. 

L’any 2017, amb la iniciativa del Pla Edificant, es va estudiar la possibilitat de fer una nova ampliació.

Es va fer  una anàlisi  dels  dèficits  que presentava el  centre,  tant  des del  punt  de vista d’espais

docents, com dels espais administratius i els espais oberts. Els resultats obtinguts van concloure que

la quantitat de metres que s’havien de construir eren 4.200 m2 de superfície en espais docents i

administratius i més de 5.000 m2 en espais exteriors, per aquest motiu s’aconsellava la construcció

d’un centre nou. D’aquesta manera, no sols es donaria una solució a la problemàtica actual, sinó que

seria una resposta de cara al futur.

La proposta per  part  de l’Administració consistix  a construir  un  nou edifici  dins del  recinte de

l’escola però baix el nostre punt de vista no es resol la problemàtica d’espais, sinó més bé al contrari,

ja que generaria molts problemes d’organització i gestió l’ampliació d’un centre encara més gran i

nombrós que l’actual.

El Claustre i el Consell Escolar  per unanimitat es manifestaren en favor de la creació d’un  nou

Institut  a  Moncada  que  permeta  la  separació  d’etapes  educatives  tan  diferents  com  l’ESO,  el

Batxillerat  i  la  Formació  Professional  per  raons pedagògiques i  organitzatives.  A més,  l’opció  de

derivar grups per la vesprada era una solució desestimada per raons pedagògiques i que, a més,

actualment resulta inviable per l’augment dels Cicles Formatius impartits en horari vespertí.

Davant d’aquesta situació pensem que és necessari un NOU IES perquè:

• Volem que les aules generals siguen les necessàries segons les unitats amb què compta el

centre.

• Volem  que  els  espais  comuns  i  les  aules  específiques  com  la  Biblioteca,  Gimnàs,

Laboratoris i Aula d’Usos Múltiples puguen tindre la seua funció, i no per a impartir classes

com a aules ordinàries.

• Volem  els  tallers i  aules  per  poder  desenvolupar  les  classes  pràctiques  de  Formació

Professional.

• Volem  que  es  puguen  desenvolupar  tots  els  desdoblaments,  reforços  i  agrupacions

flexibles que es necessiten.



• Volem que es compte en un espai  propi  per  als  especialistes d’Audició i  Llenguatge i

Pedagogia Terapèutica.

• Volem espais suficients per poder continuar el reforç fora de l’horari lectiu amb programes

com Proa+.

• Volem conservar els  espais oberts del centre, ja que restar metres seria incompatible tant

amb  la  quantitat  d’alumnes  com  amb  els  nostres  projectes  d’espais  oberts  actius  i

coeducatius.

• Volem departaments on el professorat puga treballar i magatzems per a recursos docents on

poder guardar el material didàctic.

• Volem  el  nombre  d’aules  i  seminaris que  pertoquen  en  especialitats  com  música,

tecnologia, informàtica, plàstica i educació física.

• Volem un Saló d’actes d’adequat a la quantitat d’alumnat que tenim.

• Volem una Sala per al Professorat adequada per al nombre de professors i professores que

tenim.

• Volem el nombre de servicis (adaptats i no adaptats) que correspon al nombre d’alumnat i

professorat del centre.

• Volem vestuaris i taquilles per al personal de neteja, així com un magatzem per guardar el

material higiènic i un altre per al fem.

• Volem un espai més comfortable per al personal d’administració, així com llocs per guardar

tota la documentació que generen els centres adscrits.

• Volem despatxos suficients per a atendre adequadament a les persones.

• Volem  sales de reunió amb les famílies.

• Volem  una  Sala  per  a  l’Associació  de  Mares  i  Pares  d’Alumnes,  per  a  l’Associació

d’Alumnes i una sala de visita.

• Volem despatxos per al gabinet d’Orientació, per a la Formació en Centres de Treball i per

fer les tutories, per la Formació DUAL i Semipresencial.

• Volem una consergeria més ampla per treballar en condicions dignes.

• Volem una cafeteria adequada al nombre de persones que conviuen diàriament al centre.

• Volem una  oferta pública àmplia i de qualitat: Impartir noves especialitats de  Batxillerat

com és el general o l’artístic, així com ampliar l’oferta de Cicles Formatius i  de Formació

Professional Bàsica. 

Malgrat  aquestes necessitats,  el  centre compta amb un equip humà que compensa i  supera les

dificultats que es poden generar a diari i, així, s’afronta la tasca d’ensenyament aprenentatge amb

èxit i professionalitat. És per aquest motiu i pel compromís amb l’escola pública, que hem pensat que

ara és  el  moment  de comptar  amb un nou centre  a Moncada on puguen continuar  creixent  els

projectes, la innovació i  les ganes de dur endavant un ensenyament de qualitat  en tots els seus

vessants.



El Claustre de professors i el Consell Escolar del centre per unanimitat realitzen al Consell

Municipal la següent

PROPOSTA DE RESOLUCIÓ

1. El CEM de Moncada recolza la proposta del Claustre i Consell Escolar de l’IES Tierno

Galván per a la construcció d’un segon IES a Moncada que, a més de solucionar el

dèficit d’infraestructures, permeta la separació d’etapes educatives d’ESO, Batxillerat i

Cicles Formatius.

2. Traslladar la Resolució a tots els grups polítics amb representació en l’Ajuntament per

a l’estudi i aprovació de la Corporació Municipal.

3. Traslladar  les  dues  resolucions  al  Conseller  d  ‘Educació,  al  Dtor.  General  de  les

Infraestructures Educatives, al Secretari Autonòmic d’Educació, a la Dra. del Servei

Territorial de València, a l’alcaldessa d’Alfara del Patriarca i l’alcalde de Vinalesa.

Moncada a 30 a 1 de juliol de 2021


